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سرمقاله

امید و اقتصاد
ادامه از صفحه یک

و تعریف می کرد با این گرانی ها دیگر آرزویی 
نمی تواند داشته باشد و اگر شانس بیاورد شاید 
و  ببیند  را  دخترش  ساعت  یک  روز  در  بتواند 
زمانی که به منزل می رسد حتی توان حرف زدن 
هم ندارد و همین عامل باعث بروز مشکلاتی در 

زندگی شخصی اش شده است.
از شنیدن صحبت های راننده بسیار متاثر شدم 
افزایش حقوقش،  با فرض  این فکر کردم  به  و 
چه میزان زمان و انرژی باید گذاشت تا روحیه 
این راننده همچون قبل شود و نهایتا به این فکر 
کردم که خودم هم در سال های اخیر بسیاری 
عامل  همین  و  گرفته ام  فاکتور  را  آرزوهایم  از 

شادابی ام را کم رنگ تر از گذشته کرده است.  
شرایط  در  گرانی ها  و  تورم  تاثیر  از  خیلی ها 
باعث  تورم  اینکه  می گویند؛  مردم  معیشتی 
شود.  قبل  از  کوچک تر  مردم  سفره های  شده 
تورمی که ظاهرا برای بسیاری تناسبی با درآمد 
و دریافتی هایشان نداشته و همین عامل باعث 
یا  و  امرار معاش دو شغله  برای  شده خیلی ها 
حتی سه شغله شوند تا بلکه بتوانند از حداقل های 

معیشتی برخوردار شوند.
اما به نظر می رسد مورد مهم تر از کوچک  شدن  
سفره ها، به  وجود آمدن ناامیدی در خیلی از افراد 
جامعه است، به  خصوص افرادی که درآمدشان 
به میزان گرانی ها رشد نکرده است. شاید بتوان 
با تخصیص سبدهای معیشتی و یا یارانه ها کمی 
مشکلات معیشتی را کمتر کرد اما ناامیدی حاصل 
از ناهمگونی درآمدها با تورم و همچنین گرانی ها 
ساخت؛  برطرف  سادگی ها  این  به  نمی توان  را 
نا امیدی ای که برای هر جامعه ای می تواند بسیار 
خطرناک باشد و همچون سمی می تواند روحیه 

اشتیاق و فعالیت را در افراد جامعه بخشکاند. 
زمانی که مشاهده می کنی نمی توانی با دریافتی 
برسی، مجبور می شوی  به حداقل ها  ماهانه ات 
کم کم از آرزوهایت فاکتور بگیری و فاکتور گرفتن 
از آرزوها مساوی است با از بین رفتن امیدها، چرا 
که این آرزوها هستند که همچون محرکی قوی 
در کالبد انسان شور و اشتیاق فعالیت و  تلاش 

را ایجاد می کنند.
با  اینکه صبح ها مثل سابق  به جای  بسیاری 
صدای صبح بخیر رادیو بیدار شوند و صبحانه 
به  امید  البته  و  شادابی  و  انرژی  با  و  بخورند 
نکرده  باز  چشم  هنوز  بروند،  کارهایشان  سر 
تا  هستند  دلار  و  سکه  روز  قیمت  دنبال  به 
ببینند آن روز اقتصاد چه خوابی برای زندگی و 
معیشت شان دیده است و همین نگرانی ها باعث 
شده مشکلات روحی-روانی بسیاری در افراد به 
وجود بیاید که اثراتش قطعا در شادابی و پویایی 
جامعه نیز هویدا خواهد بود. به نظر می رسد تا 
بحران های جدی روحی-روانی در جامعه شکل 
نگرفته است  باید مسئولان هرچه سریع تر در 
جهت بهبود شرایط اقتصادی و همچنین تثبیت 
منطقی قیمت ها اقدام کنند چراکه این بحران ها 
دیگر با تخصیص سبد معیشتی و یا یارانه به این 

سادگی ها رفع نخواهند شد.

خبر

اخبار

در تحقق حق آبه ملت ایران از 
هیرمند جدی هستیم

در  زابل  مردم  نماینده  دهمرده،  حبیب الله 
امیرعبداللهیان،  حسین  با  هفته  این  مجلس 
وزیر امور خارجه ملاقات و درباره مسائل حوزه 
و  مهاجرت  روند  افزایش  جمله  از  انتخابیه 
پیش بینی بروز فاجعه انسانی در استان سیستان 

و بلوچستان گفت وگو کرد.
به گزارش ایسنا، دهمرده با اشاره به احتمال 
بروز یک فاجعه انسانی در استان سیستان و 
بلوچستان به خاطر بحران آب، اقدامات تقنینی 
برای حل  را  گذشته  های  در سال  انجام شده 
توجه  خواستار  و  داد  قرار  تاکید  مورد  مشکل 

جدی هیئت حاکمه موقت  به موضوع شد.
وی با انتقاد از عدم اجرای دقیق طرح های 
ریاست  و  رهبری  معظم  مقام  سفر  مصوب 
جمهوری درباره رفع مشکلات استان، از دو پروژه 
انتقال آب از دریای عمان و حفر آب ژرف به 
عنوان راهکارهای کوتاه مدت برای معضل بی آبی 
یاد کرد و افزود: تجربه مذاکرات با مقامات افغان 
در سال های گذشته نشان داده که دریافت حق 
آبه نیازمند اتخاذ رویکردهای جدید و انسجام 
بیشتر در میان بخش های مختلف نظام است.

وی در این چارچوب پیشنهاد دریافت تضمین 
های عملی از حاکمان کنونی افغانستان را ارائه 

کرد.
اقدامات  تشریح  ضمن  خارجه  امور  وزیر 
ملموس و عینی صورت گرفته از سوی دستگاه 
دیپلماسی در دولت سیزدهم، پیگیری حق آبه 
را در مناسبات دوجانبه با همسایگان از جمله 
افغانستان جزو اولویت ها و برنامه های اصلی 
ایران در   : افزود  امور خارجه دانست و  وزارت 
تحقق حق آبه ملت ایران از هیرمند جدی است 
و این مساله جزو موضوعات اصلی گفت وگوهای 
اینجانب، نماینده جمهوری اسلامی ایران در امور 
افغانستان و وزارت نیرو با افغانستان در نشست 
های دوجانبه و چندجانبه از جمله نشست اخیر 
کشورهای همسایه افغانستان در سمرقند بوده 

است.
بر  تاکید  ضمن  دیپلماسی  دستگاه  رئیس 
آمادگی وزارت امور خارجه برای کمک به حل 
مشکلات استان در مجموعه دولت اظهار کرد: 
مقامات هیئت حاکمه کنونی افغانستان پایبندی 
کرده اند  اعلام  ما  به  ایران  حق آبه  به  را  خود 
به  التزام  نشانه  به  که  داریم  جدی  انتظار  و 
قراردادهای بین المللی و پایبندی به حسن نیت 
در این زمینه کوتاهی نکنند و شاهد ورود آب به 

استان باشیم.

لزومی ندارد چهار وزیر به صورت 
همزمان معرفی شوند

معاون پارلمانی رئیس جمهوری گفت: الزامی 
مجلس  به  هم  با  پیشنهادی  وزرای  که  ندارد 
معرفی شوند اما بهتر است هرچه زودتر معرفی 

این چهار وزیر صورت بگیرد.
هیئت  حاشیه  در  حسینی   محمد  سید 
دولت در جمع خبرنگاران درباره  معرفی وزرای 
پیشنهادی سه وزرات خانه به مجلس شورای 
معرفی  باید  اکنون  که  وزرایی  گفت:  اسلامی 
شوند، وزیر جهاد کشاورزی، آموزش و پرورش 
بازرگانی  وزارت  درباره  البته  هستند.  و صمت 
نیز امید است پس از این که دوفوریت آن در 
آینده  هفته  شد،  تصویب  گذشته  جلسات 
جزییات و بررسی های لازم در مجلس انجام شود 

تا وزیر این وزارت خانه نیز معرفی شود.
وزرا  آیا همه  که  این سوال  به  پاسخ  در  وی 
همزمان معرفی خواهند شد؟ عنوان کرد: الزامی 
ندارد که همه وزرا با هم معرفی شوند اما بهتر 
است هرچه زودتر معرفی این چهار وزیر صورت 

بگیرد تا کابینه تکمیل شود.
گمانه زنی های  درخصوص  همچنین  حسینی 
صورت گرفته مبنی بر جابجایی افراد در دولت 
و احتمال انتخاب معاون اجرایی رییس جمهور 
به عنوان یکی از وزرای جدید، بیان کرد: خیر؛ 
و  است  افراد  گمانه زنی های  و  شایعات  این ها 
هیچ چیز هنوز قطعیت ندارد؛ امید است بعد از 
بازگشت رئیس  جمهوری از سفر سوریه، معرفی 

وزرا انجام شود.
وی در پاسخ به این سوال که آیا برای معرفی 
وزرای پیشنهادی جدید نظر مجلس و نمایندگان 
اخذ شده است؟ گفت: معمولا قبل از معرفی 
تا  می گیرد  انجام  استمزاجی  بررسی  نهایی، 
مشورت  باشیم،  داشته  را  نمایندگان  واکنش 
نمایندگان برای معرفی وزرای جدید اخذ شده و 
نمایندگان برای وزارتخانه های مختلف، افرادی را 
پیشنهاد داده اند. این گزینه ها را به رئیس جمهور 
منتقل خواهیم کرد. وی همچنین درباره زمان 
احتمالی معرفی وزرا به مجلس گفت: از نظر 
قانونی سه ماه فرصت باقی است ولی با تاکیدی 
که رهبر معظم انقلاب داشتند، امید است هرچه 

زودتر این اقدام انجام گیرد.

بناهای تاریخی را واگذار نمی کنیم، 
اجاره می دهیم!

گفت:  گردشگری  و  فرهنگی  میراث  وزیر 
و  بهینه  استفاده  و  اداره  نگهداری،  مرمت، 
کاربردی از بناهای تاریخی با مشخصاتی که در 
نظر گرفته شده جزو سیاستهای جدی دولت 
است و بخش خصوصی می تواند در این زمینه 

مشارکت کند.
به گزارش ایسنا، عزت الله ضرغامی در حاشیه 
جلسه دیروز هیئت دولت در جمع خبرنگاران 
مرمت،  در  خصوصی  مشارکت  کرد:  اظهار 
نگهداری، اداره و استفاده بهینه و کاربردی از 
بناهای تاریخی با مشخصاتی که در نظر گرفته 
شده جزو سیاستهای جدی دولت است. در این 
دولت ما ابعاد این کار را سرعت بخشیدیم تا 

مردم مشارکت کنند.
وی افزود: بسیاری از ابنیه تاریخی ما در حال 
از بین رفتن هستند و هیچ اعتباری برای مرمت 
آن ها در کشور وجود ندارد. بعد از مرمت هم 
مسئله نگهداری و مدیریت آن ها پیش می آید 

که بحث مفصلی است.
وزیر میراث فرهنگی و گردشگری اظهار کرد: 
مردم باید در این زمینه مشارکت کنند و بخش 
خصوصی می تواند در این زمینه کمک کند تا 
طبق مزایده این ابنیه به افرادی با مدت مشخص 
و مبلغ مشخص اجاره داده شود تا آنها را مرمت 
تایید  ما  که  در حوزه هایی  و  کنند  نگهداری  و 

می کنیم کاربری خوبی برایشان در نظر بگیرند.
ضرغامی یادآور شد: نظارت بر این موارد هم با 
خود وزارت میراث فرهنگی است و ابنیه موردنظر 
نجات  آسیب  از  که  نمی بینند  آسیب  تنها  نه 
پیدا می کنند. در غیر اینصورت همه این ها بدل 
به محل تجمع معتادان و حتی بیتوته سگ ها 

می شود.

نشست  قضائیه،  قوه  رسانه  مرکز  گزارش  به 
ریاست  به  جرم،  وقوع  از  پیشگیری  عالی  شورای  
حجت الاسلام محسنی اژه ای رئیس قوه قضائیه و با 
سه دستور جلسه »ترسیم سیمای جرائم، دعاوی و 
آسیب های اجتماعی کشور«، »ارزیابی روند اجرای 
مصوبات جلسه قبل« و »بررسی و تصویب تقسیم 
کار ملی پیشگیری در حوزه تغییر غیرمجاز کاربری 
اراضی زراعی و باغات و تصرف اراضی ملی و دولتی« 

برگزار شد.
در  سخنانش  از  بخشی  در  قضائیه  قوه  رئیس 
با  مرتبط  مقولات  آسیب شناسی  به  نشست،  این 
وقوع برخی جرائم، بویژه جرائم حوزه زمین پرداخت 
»موانع  قانونی«،  »خلاء های  به  رابطه  این  در  و 
اجرای مصوبات و قوانین« و »عدم هماهنگی میان 

دستگاه های مسئول« اشاره کرد.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به تکالیف دستگاه های 
به  مشخصاً  اراضی،  از  صیانت  حوزه  در  مختلف 
تکالیف و اختیارات قابل توجه وزارت جهاد کشاورزی 
در این حوزه اشاره کرد و ضمن تقدیر از اقدامات 
وزارتخانه  از سوی  اخیر  دو سال  که طی  مطلوبی 
مسئله  کرد:  تاکید  است،  گرفته  صورت  مزبور 
زمین در کشور و جرائمی که در این حوزه به وقوع 
می پیوندد، این نیاز را طلب می کند که وزارت جهاد 
از  صیانت  عرصه  در  را  بیشتری  تلاش  کشاورزی 

اراضی و منابع طبیعی مصروف دارد.
رئیس  به  رابطه  همین  در  قضائیه  قوه  رئیس 
با همکاری  بازرسی کل کشور دستور داد  سازمان 
مسئولان جهاد کشاورزی، بدون ایجاد این احساس 
در آن ها که قصد مچ گیری وجود دارد، تکالیف بر 
زمین مانده این وزارتخانه در حوزه صیانت از اراضی و 
منابع طبیعی را بررسی کنند و پیگیری مجدانه داشته 
باشند که چرا به برخی از این تکالیف عمل نشده 
است؟ آیا موانعی وجود داشته است؟ همچنین در 
همین حوزه، در موارد ترک فعل و سایر کوتاهی ها 
نیز اقدامات مقتضی از جانب سازمان بازرسی صورت 

گیرد.
در  جرم  وقوع  از  پیشگیری  عالی  شورای  رئیس 
ادامه به وجود برخی ناهماهنگی ها میان دستگاه های 
و  کرد  اشاره  اراضی  از  حفاظت  حوزه  در  مختلف 
این  ساله  چندین  معضلات  از  یکی  به  مشخصاً 
حوزه ناظر بر صدور مجوز از مراجع غیررسمی برای 
تغییر کاربری ها اشاره داشت؛ وی در همین راستا 
گفت: چندین سال است این معضل وجود دارد که 
مراجعی نظیر شوراهای روستا و دهیاری ها اقدام به 
صدور مجوز برای تغییر کاربری اراضی در منطقه 
خود می کنند؛ این مراجع نامبرده، در حوزه صدور 
مجوز تغییر کاربری اراضی، مراجع رسمی به شمار 
نمی آیند لذا ضروری است مقامات ذی صلاح دولتی 
اعم از معاون اول رئیس  جمهوری یا وزیر کشور با 
کردن های  صادر  مجوز  جلوی  ابلاغیه ای،  صدور 
این مراجع غیررسمی را بگیرند و تمهیدات مقتضی 
را فراهم آورند تا صدور مجوزهای تغییر کاربری با 

مرجع واحد باشد.
محسنی اژه ای در ادامه به تبیین و تشریح برخی 
علل شکل گیری جرائم در حوزه اراضی و معضلاتی 
که در این مقوله وجود دارد پرداخت و گفت: مردم 
در بسیاری از زمین هایی که در اختیار دارند اعم از 
اراضی زراعی یا مراتع، دارای »ید« هستند و چندین 
دهه بصورت آبا و اجدادی، آن زمین را در اختیار 
داشته اند؛ برخی نیز دارای اسناد عادی در قبال آن 
اراضی هستند؛ از سویی دیگر سازمان منابع طبیعی، 
این اراضی را در زمره منابع طبیعی به شمار می آورد و 

از همین حیث معضلات و مشکلاتی پدیدار می شود.
وی ادامه داد: بعضاً مسائلی که بواسطه تقسیمات 
کشوری، تعیین محدوده و حریم شهرها، روستاها 
و شهرک ها و جابجایی این حریم ها ایجاد می شود، 
زمینه ساز شکل گیری و وقوع جرم در حوزه اراضی 

می شود.
رئیس دستگاه قضا افزود: بعضاً درخصوص تغییر 
کاربری اراضی نیز تعریف واحدی وجود ندارد؛ اینکه 
آیا دیوارکشی اراضی زراعی و باغی، تغییر کاربری 
محسوب می شود یا خیر؟ اینکه آیا یک تفکیک در 
اراضی کشاورزی، تغییر کاربری محسوب می شود یا 
خیر؟ فرض کنید یک زمین ۱۰ هکتاری زراعی میان 
از  برخی  در  قانون  است؛ طبق  تقسیم شده  ورثه 
موارد، این تفکیک های صورت گرفته، تغییر کاربری 
هم  که  است  مواردی  این ها  می شوند؛  محسوب 
برای مردم و هم برای سازمان های مربوطه در حوزه 

صیانت از اراضی، مشکل ایجاد می کند.
از  قبل  افزود: مهم  ادامه  در  قوه قضائیه  رئیس 
باید  ریزی ها  برنامه  همه  و  است  کاربری  تغییر 
از  پس  مواردی  در  باشد  موضوع  این  به  معطوف 
رفع تصرف و تخریب و قلع وقمع ساختمان و بنای 
حالت  به  زراعی  اراضی  بازگرداندن  شده،  ایجاد 
اولیه غیرممکن است و وضعیت ناهنجاری را در آن 
محوطه از لحاظ انباشت نخاله های ساختمانی ایجاد 
می کند و چه بسا، مالک آن زمین کشاورزی نیز پس 
از چند سال مجدداً با گرفتن مجوزی، به ساختن بنا 
در زمین خود مبادرت ورزد؛ بنابراین اینگونه می شود 
که علی رغم کار و زحمتی که صورت می گیرد، نتیجه 
و هدف مطلوب در حوزه صیانت از اراضی حاصل 

نمی گردد.
رئیس قوه قضائیه در ادامه همین مبحث، بیان 

تخریب  و  قلع وقمع  حکم  نیز  مواردی  در  داشت: 
مستحدثه ای که غیرقانونی ایجاد شده صادر می شود، 
اما با تصمیم شورای تأمین منطقه مربوطه و به لحاظ 

ابعاد اجتماعی، حکم مزبور اجرایی نمی گردد.
رئیس قوه قضائیه افزود: در مواردی نیز با وعده های 
متعارض داده شده از ناحیه اعضاء و نمایندگان هر 
سه قوه مواجه هستیم؛ فی المثل یک دولتمرد یا یک 
نماینده مجلس یا یک مسئول قضایی در سفر به 
با استماع مطالب و مشکلات  یا منطقه ای  استان 
را  این مطالبه و درخواست  آن منطقه،  کشاورزان 
مطرح می کند که به آن کشاورزان اجازه ساخت وساز 
یا دریافت انشعابات آب و برق داده شود؛ مسئول 
دیگری از جنبه دیگری به این موضوع می نگرد و 
صدور مجوز ساخت وساز و دریافت انشعابات برای 
کشاورزان آن منطقه را مغایر با جهات لازم دیگری 
می بیند؛ بنابراین مشاهده می کنید که ما در حوزه 
مواجه  از مسائل  با مجموعه ای  اراضی  از  صیانت 

هستیم.
رئیس شورای عالی پیشگیری از وقوع جرم در ادامه 
ضمن اشاره به برخی تعارضات و خلاء های قانونی که 
در مقوله صیانت و حفاظت از اراضی زراعی وجود 
دارد به معاونت های حقوقی قوای مجریه و قضائیه 
تکلیف کرد تا ظرف سه ماه نسبت به اتخاذ تدابیر 
و خلاء های  تعارضات  این  برطرف کردن  برای  لازم 

قانونی، مبادرت ورزند.
وی همچنین وزیر دادگستری را مکلف کرد تمامی 
لوایح معطل مانده در حوزه صیانت و حفاظت از 
اراضی و منابع طبیعی در دولت و مجلس را احصاء 
و پیگیری کند و نسبت به اعلام و ابلاغ مصوبات 
اجرا نشده در این حوزه، اقدامات و تدابیر مقتضی 

صورت گیرد.

محسنی اژه ای همچنین در بخشی از سخنانش در 
جلسه شورای عالی پیشگیری از وقوع جرم، اعضای 
این شورا که از مقامات و مسئولان قوا و دستگاه های 
مختلف هستند را نسبت به اهتمام در امر اتقان و 
ارتقاء آمارگیری ها، توجه داد و بیان داشت: بسیاری 
حوزه های  در  شده  ایجاد  مشکلات  و  مسائل  از 
و  آماری  اختلافات  یا  اشتباهات  از  ناشی  مختلف 

مبناهای متفاوت در آمارگیری هاست.
رئیس قوه قضائیه در همین راستا با اشاره به برخی 
تکالیف قانونی برای بهره گیری از سامانه های هوشمند 
در دستگاه های مختلف و تأثیر این امر در پیشگیری 
از وقوع جرائم در حوزه های مختلف از جمله حوزه 
زمین، گفت: متأسفانه علی رغم هزینه ها و اقدامات 
هوشمند  سامانه های  ایجاد  امر  در  گرفته  صورت 
در دستگاه های مختلف، هنوز آن بهره کافی از این 
هوشمندسازی صورت نگرفته است و یکی از دلایل 
این موضوع نیز می تواند ناشی از عدم اتصال این 
سامانه ها به یکدیگر بواسطه فقدان زیرساخت های 
لازم و برخی نگرانی های مرتبط با امنیت داده ها و 
اطلاعات دستگاه ها باشد؛ علی ایحال ضروری است 
اقدام عاجلی در این حوزه صورت گیرد تا اثرات آن، 

در مقوله پیشگیری از وقوع جرائم نیز آشکار شود.
در این جلسه، معاون اول رئیس  جمهوری، معاون 
اول قوه قضائیه، دادستان کل کشور، وزیر اطلاعات، 
وزیر کشور، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، رئیس 
سازمان بازرسی کل کشور، رئیس دیوان محاسبات، 
رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس، معاون 
 ۹۰ اصل  کمیسیون  رئیس  رئیس جمهور،  حقوقی 
و جمعی  اقتصادی  امنیت  پلیس  رئیس  مجلس، 
عالی  شورای  عضو  دستگاه های  معاونین  از  دیگر 

پیشگیری از وقوع جرم حضور داشتند.

سخنگوی دولت از تصویب افزایش حقوق بازنشستگان در دولت خبر 
داد و گفت: با تصویب هیئت وزیران امسال افزایش حقوق کارگران 

برای بازنشستگان نیز اعمال خواهد شد.
علی بهادری جهرمی روز چهارشنبه در حاشیه جلسه هیئت دولت و 
در جمع خبرنگاران آخرین مصوبات هیئت وزیران که به ریاست محمد 
مخبر معاون اول رییس جمهور برگزار شد، را تشریح کرد و از تصویب 

چهار پیشنهاد شورای عالی استان ها در دولت خبر داد.
سخنگوی دولت، استانداری های سراسر کشور مکلف شدند حسب 
مورد، مواردی که شورای اسلامی بخش یا شهر یا شورای اسلامی استان 

امکاناتی برای استقرار و  امکانات دبیرخانه ای  نیازمند پشتیبانی ها و 
برگزاری امثال این قبیل پشتیبانی ها هستند، در سقف امکانات خود 

حمایت کنند و امکان فعالیت موثرتر این شوراها را فراهم کنند.
از  دولتی  بخش های  حمایت  به  هم  مصوبات  از  یک  افزود:  وی 

شوراهای شهر و روستا در زمان بروز بحران اختصاص داشت.
بهادری جهرمی گفت: مصوبه  دیگری که امروز هیئت وزیران داشت، 
این بود که بنا به پیشنهاد سازمان برنامه و بودجه و در راستای اجرایی 
کردن یکی از بندهای بودجه سال ۱۴۰۲ فهرست کالاهای اساسی، دارو 
و شیرخشک اطفال که نرخ حقوق گمرکی آنها از ۴ درصد به یک درصد 

در سال ۱۴۰۲ کاهش پیدا می کند.
وی توضیح داد: با کاهش حقوق گمرکی در این کالاهای اساسی 
در حوزه ها دارو و شیرخشک امسال شاهد افزایش قیمت خاصی در 
حوزه ها نخواهیم بود و امکان کنترل تورم و افزایش قیمت ها در این 

حوزه حاصل می شود.
وی افزود: درخصوص کاهش نرخ حقوق گمرکی تجهیزات دارویی و 
سایر تجهیزات صنعتی که در قانون بودجه این موضوع را مجاز شمرده 
است، بنا شد پیشنهاد نهایی بعد از تایید وزارت صنعت، معدن و 

تجارت در دستور هیئت وزیران قرار بگیرد.
سخنگوی دولت بیان کرد: امروز هیئت وزیران با پیشنهاد شورای 

عالی تامین اجتماعی و وزارت کار مبنی بر افزایش حقوق بازنشستگان 
موافقت کرد تا در چارچوب قانون مربوطه و طبق افزایش حقوقی که 

برای کارگران پیش بینی شده، حقوق این قشر افزایش یابد.
بهادری جهرمی ادامه داد: در مصوبه دیگری هیئت وزیران به پیشنهاد 
وزیران  رئیس جمهور، هیئت  دانش بنیان  و  فناوری  علمی  معاونت 
دستگاه های اجرایی های مختلف موجود در کشور را مجاز کرد که بتوانند 
اموال امکانات دارایی هایی خود را به صورت امانی با قراردادهای مختلف 
در اختیار شرکت های دانش بنیان قرار دهند تا بتوانند از ظرفیت های 

دولتی بهره برداری کنند.
بهادری جهرمی عنوان کرد: یعنی دولت امکانات و دارایی های اموال 
خود را در چارچوب های حقوقی طراحی  شده به طور امانی و موقتی در 

اختیار شرکت های دانش بنیان قرار می دهد.
بهادری جهرمی در واکنش به ایده فروش کیش و قشم که به تازگی 
از سوی یکی از مدیران برای بیان وضعیت صندوق های بازنشستگی 
عنوان شده بود، گفت: ما در خانواده هایمان در مدارس و هیئت هایمان 
یاد گرفته ایم که بگوییم جانم فدای یک وجب خاک وطنم و همه ما 
افتخارمان این که است جانمان را فدای یک وجب خاک وطن در کیش، 
قشم یا هر جای دیگری کنیم؛ هر کسی که مشکل اقتصادی یا مساله ای 

دارد، لطفا از جیب خود هزینه کند.

رئیس دستگاه قضا در جلسه شورای علی پیشگیری از جرم مطرح کرد

معضل ناهماهنگی در حوزه حفاظت از اراضی
رئیس قوه قضائیه به تشریح برخی علل شکل گیری جرائم در حوزه اراضی و معضلاتی که در این مقوله وجود دارد پرداخت.

موافقت دولت با افزایش حقوق بازنشستگانبهادری جهرمی خبر داد

رئیس قوه 
قضائیه با اشاره 
به وجود برخی 
ناهماهنگی ها 

میان دستگاه های 
مختلف در حوزه 
حفاظت از اراضی 

گفت: چندین 
سال است این 

معضل وجود دارد 
که مراجعی نظیر 
شوراهای روستا 

و دهیاری ها 
اقدام به صدور 

مجوز برای تغییر 
کاربری اراضی 
در منطقه خود 

می کنند

فساد،  با  مبارزه  امر  در  رئیس جمهور  ویژه  نماینده 
از معرفی متخلفانِ واگذاری رانتیِ خودرو در گزارشی 

محرمانه به آیت الله  رئیسی خبر داد.
در  درویشیان   حسن  والمسلمین  حجت الاسلام 
پرونده   پیگیری   اخبار  آخرین  ایرنا درباره   با  گفت وگو 
واگذاری رانتی خودرو گفت: در پی دستور رئیس جمهور 
و  صمت  وزارت  با  بلافاصله  موضوع،  بررسی  برای 
خودروسازان مکاتبه کردیم و از آنها در این خصوص 

توضیح خواستیم.
و  موضوع  ابعاد  دقیق  ارزیابی  از  پس  افزود:  وی 
احراز تخلف، در گام اول از ادامه واگذاری خودروهای 
و  نامه  تفاهم  قالب  در  که  اشخاص  به  درخواستی 
امثالهم خارج از روال فروش خودرو به عموم مردم بوده 

جلوگیری کردیم .
این  متخلفان  درباره  جمهوری  رئیس   ویژه  بازرس 
پرونده  توضیح داد: در گزارشی محرمانه، دستگاه ها و 
افراد متخلف را به رئیس جمهور معرفی کردیم و در همان 
بدو امر مدیرعامل ایران خودرو نیز در همین رابطه برکنار 
شد. البته این شرکت در گذشته نیز با مصوبه داخلی 
درصدد واگذاری تعدادی خودروی شاسی بلند )هایما 

S8 وارداتی CKD( قبل از عرضه عمومی به مردم و با 
رانت قابل توجه به مدیران خود بود که با ورود به موقع 

بازرسی ویژه منتفی گردید.
پس  افزود:  درویشیان  والمسلمین  حجت الاسلام 
از تذکر به دستگاه های متخلف، به خودروسازان هم 
ابلاغ گردید براساس ابلاغیه و دستور ریاست  مجدداً 
محترم جمهور از اسفندماه ۱۴۰۰، تحت هیچ شرایطی 
حق واگذاری بی ضابطه خودرو به مدیران و کارکنان 
اشخاص  سایر  یا  و  قوه  سه  در  اجرایی  های  دستگاه 
عادی  روال  با  مغایر  را  حقوقی خصوصی  یا  حقیقی 
فروش به آحاد مردم ندارند و از وزیر وقت صمت هم 
خواسته شد ضمن توقف تفاهم نامه های خودروسازان 
با دستگاه های اجرایی نظارت مضاعف و جدی تری داشته 
باشند تا شاهد تکرار این مسأله  نباشیم  و مادامی که 
شرایط عرضه خودرو به این وضعیت باشد و نیاز مردم 

برطرف نشود این مطالبه نظارتی کماکان پابرجاست.
وی خاطرنشان  کرد: در حال حاضر با اقدامات انجام 
قانونی  ضوابط  رعایت  بدون  خودرویی   هیچ  شده، 
نباید عرضه شود و اگر گزارشی مبنی بر تخلف دوباره 
دریافت کنیم ضمن اطلاع رسانی تخلفات، بدون هرگونه 

اغماض، قطعاً با ایشان برخورد خواهیم کرد همانطور که 
در نتیجه بررسی قبلی، دستور توبیخ تعدادی از مدیران 
و دستور برکناری برخی نیز از سوی رییس جمهور صادر 

شد.
به  پاسخ  در  رئیس  جمهوری همچنین  ویژه  بازرس 
سوالی درخصوص اظهارنظر و شبهه  یکی از نمایندگان 
مجلس در خصوص تحویل خودروهای شاسی بلند یک 
خودروساز خاص به نمایندگان قبل از استیضاح، اظهار 
داشت: بررسی های قبلی انجام شده و مدارک به دست 
از تابستان ۱۴۰۰ و قبل  آمده حاکیست تفاهم نامه ای 
از تشکیل کابینه دولت سیزدهم بین یک شرکت شبه 
کاغذی غیرمرتبط )رادین مبین غرب( با آن خودروساز 
منعقد و طبق مستندات بدست آمده، با کارسازی یکی 
از مسؤلان وقت در مجلس نسبت به واگذاری بیش 
از یکصد خودرو به قیمت کارخانه و بدون قرعه کشی 
به تعدادی از ایشان و براساس معرفی و واسطه گری 
شرکت صوری مذکور انجام شده و این رویه تا اواسط 
۱۴۰۱ ادامه یافته که طبق بررسی انجام شده، وزیر وقت 
صمت اطلاعی از وقوع و یا کم و کیف آن نداشته و 
ظاهراً تعدادی از نمایندگان هم از آن بی اطلاع بوده اند.

گزارش محرمانه بازرس ویژه به رئیس  جمهوری
و معرفی شدند متخلفانِ واگذاری رانتی خودر
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